
Bolla-rapport 

 

Bolla var en verksamhet för att öka kvaliteten på insatsen avlösarservice för familjer med barn med 

autism. Bolla började som projekt men blev sedan ordinarie verksamhet. Bolla innebar att insatsen 

var mer flexibel för familjerna tex kunde avlösarna åka på utflykt med barnen och avlösarna fick 

utbildning och handledning. Men plötsligt försvann Bolla. För två år sedan uppmärksammade vi det 

på LSS-rådet. Nu har vi träffat berörda chefer och utbytt erfarenheter och påtalat vad som behöver 

göras. 

Tex : 

Ang vad avlösare får göra och inte göra: Funktionsrättsrörelsen betonar vikten av att insatsen är 

flexibel och anpassas till den enskilde familjens behov tex bör det finnas möjlighet för avlösaren att 

följa med på utflykter. Att hämta på dagis ser förvaltningen som ett föräldraansvar dvs det ska 

avlösaren inte göra. 

Utbildning: Förvaltningen är enig med funktionsrättsrörelsen att avlösarna behöver grundläggande 

utbildning om LSS och funktionsnedsättning innan de börjar. Det är också viktigt att avlösarna får 

fortlöpande kompetensutveckling tex vara med på nätverksmöten på habiliteringen. Det bör ske på 

särskild utbildningstid så att tiden inte tas av personens beviljade avlösartimmar som är fallet nu. 

Förvaltningen arbetar med frågan och föreningarna har erbjudit sig att hjälpa till med 

utbildningsinsatser. 

Förvaltningen tog också upp idén att åter omvandla avlösarnas (och även ledsagares) lön till arvode. 

Detta kan innebära vissa fördelar men har också betydande nackdelar. Tex måste i så fall 

omkostnadsersättningen vara fristående och inte ingå i arvodet.  
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